
Wil uw fractie nog iets anders inbrengen dan de vijf stellingen? Bedoeld wordt aanpassingen in het 
huidige beleid (zie pagina 4 en 5 van het document voor kaderstellend debat) van bijvoorbeeld: 
Individuele inkomenstoeslag, Bijzondere bijstand, Regeling Witgoedwissel/Energiecoach, 
Energietoeslag, Geletterdheid, Kindfondsen/Participatiefonds, bijvoorbeeld: vindt de fractie dat het 
Participatiefonds vervangen moet worden door het VolwassenenFonds.

Regeling Individuele inkomenstoeslag

PvdA: De fractie van de PvdA vindt dat alleenstaanden voor dezelfde financiële opgave komen te 
staan als gezinnen. Het inkomen van een alleenstaander is ook kwetsbaarder.

AV Friso

PvdA: Dit is er al en moet blijven, aangevuld met de vrijstelling van de eigen risico om zo de 
zorgmijders tegemoet te komen.

HZR – Heerenveen Zorgt

PvdA: Dit is er al en moet blijven, aangevuld met de vrijstelling van de eigen risico om zo de 
zorgmijders tegemoet te komen.

Witgoedwissel/Energiecoach

PvdA: Witgoedregeling is een regeling die enkele jaren er af is gehaald en dit kan betaald worden 
door andere regelingen. Energiecoach is al actief binnen gemeente Heerenveen en die wil de PvdA 
handhaven. Juist in deze moeilijke tijd. 

VVD: Norm niet verhogen, verlaging energielasten door vervanging is marginaal. Doelgroep krijgt ook 
energietoeslag. Wat zijn de kosten van huidige beleid?             

FNP: We hebben begrepen dat de witgoedwissel is uitgesteld tot 2024 ivm een te kort op de 
energietoeslag , kan deze naar voren worden gehaald op het moment dat we bij de energietoeslag 
het vermogen mee nemen?

Zo komt men wel uit met bedrag wat Den Haag betaald voor de energietoeslag en kan men het 
restant inzetten voor de witgoedwissel waardoor men meer mensen kan voorzien in deze regeling.

Graag verstrekken via bijvoorbeeld de energie coach of meitinker .

Met een bon werk je fraude in de hand,mensen in Groningen kopen een nieuw apparaat A+++ en 
verkopen op marktplaats hun oude apparaat A++.

Meeste gemeente zijn in februari al begonnen met uitdelen van deze subsidie.

SP: wil de witgoedregeling in werking stellen. Wat is ervoor nodig om dit beleid in werking te stellen? 
Is het spuk geld tot 2024 voldoende om dit beleid te laten werken? Zo nee, wat moet er dan nog bij? 
De SP wil graag nog wel in overleg met de andere partijen hoe deze regeling fraudebestendig kunnen 
krijgen.



Energietoeslag

PvdA: Wij vinden het verhogen van de norm afhankelijk van de energieprijzen en wanneer de 
Energietransitie heeft plaatsgevonden wordt de noodzaak wellicht minder groot. 

VVD: Is dit nog nodig gezien de verlaging van energielasten?

FNP: Vervangen door volwassenenfonds op advies van Rekenkamer. Norm niet verhogen.

Kindfondsen/Participatiefonds

PvdA: Kinderen oftewel de jeugd heeft de toekomst maar de PvdA vindt het ook belangrijk dat 
volwassenen worden geactiveerd om te bewegen dan wel aan te sluiten bij een culturele activiteit.

VVD: Vervangen door volwassenenfonds op advies van Rekenkamer. Norm niet verhogen.

FNP: Volwassenfonds zijn wij graag als vervanging van participatie fonds zodat er meer mensen in 
aanmerking komen voor deze regeling .

Zo kan iemand met Reuma in warm water zwemmen, nu met criteria dat je eenzaam moet zijn om in 
aanmerking te komen kan dit niet.

Geletterdheid

PvdA: In huidige maatschappij kan het niet zo zijn dat mensen doordat ze laaggeletterdheid zijn niet 
mee kunnen doen dan wel in de (financiële) problemen komen.

Schuldhulpverlening

PvdA: Het maatschappelijk belang dat iemand weer zsm volwaardig mee kan doen en uit de schulden 
is. Wat weer goed is voor lichaam en geest.

Wil uw fractie nog aan andere knoppen draaien dan genoemd worden in het document op de 
pagina's 4 en 5?

Informatie en preventie

PvdA: De (digitale) toegankelijkheid van de gemeente moet goed bijgehouden worden zodat elke 
inwoner van onze gemeente wordt bereikt zodat hier een preventieve werking vanuit kan gaan. Hoe 
eerder mensen worden geholpen des beter.

Vroeg signalering

PvdA: De PvdA vindt het zorgelijk dat mensen zich niet melden en niet gezien worden. Een steeds 
groter probleem is dat mensen dakloos worden of psychische hulp nodig hebben (wijkGGDer).



Statushouders

PvdA: De PvdA vindt dat de nieuwe inwoners met een status in onze gemeente meer geholpen 
moeten worden bij het vinden van een plek in onze samenleving door bijvoorbeeld (vrijwilligers)werk 
en sociale activiteiten. Dit is ook tegen de eenzaamheid.   

Vergoeding ID-kaart

FNP: we zouden graag de vergoeding id kaart voor kinderen van 12 tot 18 jaar willen toevoegen aan 
regelingen. Vanaf 14 moet je je wettelijk  legitimeren anders volgt er een boete. Boetes die laagste 
inkomens niet kunnen betalen.

Op middelbare school, ziekenhuis, ortho ea vragen ze vaak heel jong al om id kaart. Veel gemeenten 
vergoeden de hele kaart of in Friesland 30 euro per kaart omdat ouders met laag inkomen deze niet 
zelf kunnen bekostigen.

Vergoeding reiskosten bij uitstroom naar werk

FNP: Bij uitstroom naar werk zouden reiskosten naar cursus/training moeten worden vergoed door 
bijvoorbeeld bijzondere bijstand . Zie nu dat mensen de baan niet aan gaan ivm reiskosten naar 
lelystad ea plekken. Andere gemeenten hebben gratis OV voor deze mensen bepaalde periode.

Vermogensgrens kwijtschelding gemeentelijke belastingen

GBH: Gemeenten heffen belasting. Inwoners met een laag inkomen en weinig vermogen kunnen 
kwijtschelding krijgen voor de gemeentelijke belastingen. Iemand die alleen woont, hoeft de 
belastingen bijvoorbeeld niet te betalen als diegene minder dan 1775 euro op de bank heeft staan 
(en ook geen ander vermogen heeft). Voor een alleenstaande ouder of een echtpaar ligt de grens iets 
hoger.

Hogere grens, buffer nodig.

Het is belangrijk om een buffer op te bouwen om een eventuele tegenslag op te vangen, zoals een 
kapotte wasmachine of een hoge energierekening. Om dit probleem aan te pakken, mogen 
gemeenten sinds vorig jaar de vermogensgrens ophogen. Een alleenstaande met een saldo tussen de 
1775 en 3275 euro hoeft dan bijvoorbeeld geen gemeentelijke belastingen te betalen.


